

After some conversation,

**Mr. Ross (Dundas)** said that the Government measure did not affect corporations, but his proposed to do so. He did not understand why if it was right to fix the rate of interest, all classes of the community should not be affected alike. The provisions of his measure laid down that all parties—Banks, Building Societies, and all other corporations—should not be permitted to charge above a certain rate of interest. He hoped when the resolutions came up they would be considered on their merits and receive due consideration at the hands of the House.

The Bill was allowed to stand over.

**Mr. Mackenzie** asked if a missing return concerning the Intercolonial Loan money had been brought down.

**Hon. Sir John A. Macdonald** replied in the negative, but said it would be brought down tomorrow.

The House then adjourned at ten o'clock.

Après quelques moments de conversation,

**M. Ross (Dundas)** dit que la mesure gouvernementale ne touche pas les sociétés mais que la sienne vise à le faire. Il ne comprend pas, s'il est juste de fixer les taux d'intérêt, que l'effet n'en soit pas le même pour toutes les classes de la société. Les dispositions de ces mesures prévoient que toutes les parties concernées, soit les banques, les sociétés de construction et toutes les autres sociétés n'auront pas le droit de demander un intérêt supérieur à un certain taux. Il espère que, lorsque les résolutions seront présentées, la Chambre les évaluera selon leurs mérites et leur accordera toute l'attention qui leur est due.

Le projet de loi est réservé.

**M. Mackenzie** demande si on a déposé un dossier manquant concernant les Fonds de l'emprunt intercolonial.

L'honorable **sir John A. Macdonald** répond négativement mais dit qu'il sera déposé demain.

La séance est ensuite levée à 10 h du soir.

---